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§ 14.  Skrivelse om att inrätta besöksrum på alla äldreboenden i 
staden 
Dnr 1.6-341/2020 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-08-03. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat skrivelsen ”Inrätta besöksrum 

på alla äldreboenden i staden” från Rashid Mohammed och 

Torun Boucher (båda V), för yttrande bland annat till 

äldrenämnden. I skrivelsen beskrivs att på grund av det rådande 

besöksförbudet på äldreboendena kan inte närstående besöka de 

äldre vilket riskerar att öka de äldres utsatthet för depressioner 

och psykisk ohälsa. I skrivelsen föreslås att staden bekostar 

inrättande av besöksrum på samtliga äldreboenden samt att 

staden ser över möjligheten att förse äldreboenden och 

hemtjänstenheter med digital teknik som underlättar för äldre att 

hålla kontakt.  

Äldreförvaltningen anser att stadens verksamheter under rådande 

situation på olika sätt redan arbetar för att underlätta för äldre att 

hålla kontakt med närstående och motverka ensamhet och isolering. 

Verksamheter som har eventuella merkostnader till följd av detta 

kommer att ha möjlighet att söka om statliga medel. 

Äldreförvaltningarna ser därmed inget behov av de förslag som 

framförs i skrivelsen. 

   

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Leif Söderström (SD) lade fram ett eget förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Reservation 

Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för sitt eget förslag till beslut enligt följande:  

 

Äldrenämnden föreslår att kommunstyrelsen bifaller 

skrivelsens önskemål om att inrätta besöksrum på stadens alla 

äldreboenden samt att anskaffa nödvändig digital utrustning för 

att äldre skall kunna hålla kontakt med anhöriga. 

  

Särskilt uttalande 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Covid-19 håller fortfarande Sverige och världen i ett järngrepp, 

även om det utifrån en Svensk 

kontext ser väsentligt bättre ut i skrivande stund än vad det 

gjorde under våren och 

försommaren. 

 

Vi vet att många äldre blir ofrivilligt isolerade till följd av den 

rådande situationen och deras 

sociala kontakter med såväl vänner och bekanta som anhöriga 

kraftig begränsas, och att detta skapar en stor risk för psykisk 

ohälsa. Skrivelsen kommer med förslag på hur staden kan 

underlätta för såväl besök som kontakt med vänner och familj 

på distans för stadens äldre.. Med, i sammanhanget, små 

ekonomiska medel skulle staden kunna underlätta för denna 

dubbelt svåra utmaning för de äldre, samt värna den fysiska 

och psykiska hälsan. 

 

De svenska restriktionerna har i allt väsentligt sett likadana ut 

sedan mars 2020, med bland annat besöksförbud på 

äldreboenden. Den senaste uppdateringen kring restriktionerna 

kom i förra veckan och då står det klart att besöksförbudet 

förlängs till den första oktober. Inget av det arbete vi i staden 

gör för att arbeta ensamhetsförebyggande är dock förgäves om 

besöksförbudet skulle hävas i oktober, tvärtom, alla insatser vi 

gör på området värdefulla och stärker beredskapen vi 

pandemier och smittoutbrott. 

 

Tillgången till digitala verktyg såsom ipads är ojämnt fördelat 

bland de boende på stadens äldreboenden och alla har inte råd 

att köpa egna. Forskning har visat att utlåning av ipads och 

datorer är en effektiv åtgärd för att minska ofrivillig ensamhet 

och isolering. Förvaltningens svar att de flesta äldreboenden 
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har ipads för utlåning anser vi inte är tillfredsställande, då det 

innebär att det kan skilja sig mellan olika boenden, vi menar att 

det behövs säkerställas att alla äldre som bor på boenden och 

som önskar också får tillgång till hjälpmedel så som ipads eller 

liknande för att kunna hålla kontakt med vänner och familj på 

distans. 
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§ 15.  Högre växel i minoritetspolitiken (SOU 2020:27) 
Dnr 1.6-387/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-07-16. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet ”Högre växel i 

minoritetspolitiken – stärkt samordning och uppföljning (SOU 

2020:27)”, för yttrande bland annat till äldrenämnden.  

I utredningen föreslås att uppdraget som central uppföljande och 

samordnande myndighet när det gäller judar, romer, 

sverigefinnar och tornedalingar ska flyttas från Länsstyrelsen i 

Stockholms län till Institutet för språk och folkminnen, Isof. 

Sametinget ska bevaka samiska rättigheter och samiska språkets 

utveckling. Myndigheterna ska bidra till en strategisk, 

systematisk och långsiktig styrning av minoritetspolitiken och 

verka för en integrering av de nationella minoriteternas 

rättigheter.  

Äldreförvaltningen ställer sig bakom förslaget då genom att 

skapa ett nav för minoritetsfrågorna kan betydelsefulla 

synergieffekter uppstå. Av effektivitetsskäl är det relevant att 

uppföljningsmyndigheterna kan ge stöd och samordning 

exempelvis kring utbildning, rådgivning och grundläggande 

informationsmaterial. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) samt ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

Minoritetslagen ger personer som tillhör en nationellminoritet 

ökade rättigheter och skydd för att bevara sitt språk. Inom 

kommuner som liksom Stockholm stad är 

förvaltningskommuner för finska, samiska och/eller meänkieli 


